



JEMA'AH haji dan umrah meninaikan saie dengan berlari dari Safa ke Marwah adalah bagi mengingati perbuatan Siti Hajar sewaktu ditinggalkan bersama anaknya, Nabi Ismail AS di kota Mekah.

Pengorbanan teragung Siti Hajar



Syar

Oleh
**DR. ROSMAWATI
MOHAMAD RASIT**

SAMBUTAN Hari Raya Aidiladha amat sinonim dengan ibadah haji dan korban. Namun, dunia diuji dengan musibah pandemik Covid-19 yang menyebelakan rakyat Malaysia juga antara yang tertanggung untuk menunaikan ibadah haji pada tahun 2020.

Bagaimanapun, sambutan Aidiladha boleh diteruskan dengan pelaksanaan ibadah korban yang tertakluk kepada prosedur operasi standard (SOP).

Menafsirkan takmah di sebuah Aidiladha melalui ibadah korban adalah sesuatu yang amat penting untuk diselami.

Memilih untuk memanaikan ibadah korban menjadi suatu masalah bagi mereka yang mampu. Menjadi usaha terbaik bagi Muslim yang mengucap kalimah syahadah dan beriman dengan keesaan Allah apabila mereka menyerahkan keyakinan melalui penyembelihan binatang ternakan seperti lembu.

Penyeraiatan ibadah korban bukanlah

semata-mata melaksanakan aktiviti itu tanpa memahami maksud sebenar di sebaliknya. Tuntutan ini merupakan amarah yang dituntut bagi menunjukkan nilai ketaatn sebagai hamba Allah SWT.

Ternyata takmah ibadah korban amat besar pengajarnya bagi membangunkan jiwa Muslim yang mukmin lebih-lebih lagi bagi mereka yang bergelar wanita.

Wanita dan pengorbanan berpisah tiada. Kerap wanita dikatakan sebagai kaum yang lemah dan sukar untuk difahami dengan pelbagai emosi. Namun, setelah lemah wanita pada hakikatnya menjadi penawar dalam kehidupan keluarga. Fungsi wanita sebagai ibu, isteri, menantu, anak, mahupun adik atau kakak perempuan dilihat sangat mencabar.

Perwatakan wanita sebagai pendamai itu sanggup berkorban demi kebahagiaan semua. Tanpa menaikan peranan dan fungsi lelaki, wanita dilihat lebih mencabar dalam senario kehidupan alaf baharu. Peranan wanita diwifangi sebagai suri rumah dan huru menjadi penerang rereki menjadikan wanita lebih kuat dan tabah.

Apatah lagi dengan kewajipan peranan ibu tunggal sebagai tulang dalam menentangi keluarga.

Wanita seharusnya menjadi lebih kuat, tabah dan sabar laitu sekuat, setabah dan sesabar wanita bernama Siti Hajar.

Mengambil ibrah kisah Siti Hajar

menjadikan kita belajar mengenai kebebasan pengorbanan teragung sebagai seorang isteri dan ibu.

Tatkala dihabarkari yang Siti Hajar akan ditinggalkan di padang pasir di kota Mekah yang pada masa itu kering-kontang dan tandus tanpa penghuni, Siti Hajar dengan tenang bertanya kepada suaminya, Nabi Ibrahim AS: "Adakah ini perintah daripada Allah?" dan Nabi Ibrahim hanya menjawab: "Benar".

Lantas dengan yakin Siti Hajar menjawab: "Jika begitu, Allah tidak akan merida-sikan kami."

Siti Hajar menjadi isteri yang taat kepada suami. Tidak pernah sekalipun pun bersangka buruk dengan tindakan Nabi Ibrahim. Kisah Siti Hajar bukan sekadar didengar setiap kali kita menyambut Hari Raya Aidiladha atau hari raya korban. Bukan juga menjadi ceritera kisah semata-mata. Hakikatnya ibrah kisah Siti Hajar itu menjadi simbol pengorbanan di sebalik ketaatn dan keyakinan sang isteri kepada suami.

Larian anak Siti Hajar di antara Safa dan Marwah sehingga tujuh kali bukan sekadar tindakan melalui sang ibu. Malah, ialah ekpresi jiwa si ibu ketika mendengar tangisan anak, Nabi Ismail AS yang sangat lapar dan kehausan. MasyaAllah pengorbanan itu yang sangat luar biasa dari seorang wanita teragung.

Yakni bahu-bahu tidak pernah ada kebetulan dalam hidup. Semua yang berlaku adalah anutan dan gada' dan qadar daripada Allah SWT.

Perintah meninggalkan Siti Hajar dan Nabi Ismail bukan keputusan Nabi Ibrahim. Ini merupakan perintah Allah yang tidak terjangkau akal fikiran manusia. Di saat Kota Mekah dilihat sebagai tanah gersang dan padang pasir yang panas tanpa penghuni, keberadaan Siti Hajar dan Nabi Ismail menjadi sebab yang menunjukkan keberkatan bumi Mekah.

Mekah yang terletak di antara lautan pedangar menjadi tempat peringgahan mereka. Tambahan pula, Mekah menjadi bumi subur dan penah dengan penduduk hasil keberkatan sumber air zam-zam daripada takungan air hentakan kaki si kecil Nabi Ismail.

Wahai wanita di luar sana! ketika menghadapi cabaran hidup, jangan mudah berputus asa dan hilang keyakinan. Ambil ibrah kisah Siti Hajar saat diberi ujian. Ujian itulah yang mendekatkan diri kita dengan Allah dan lebih bersangka baik dengan-Nya. Teruskan menjadi wanita yang tabah dan sabar sebagai mana keberkatan hati Siti Hajar bersama anak kecil yang dikendongnya iaitu Nabi Ismail AS. Selamat menyambut Hari Raya Aidiladha.

DR. ROSMAWATI MOHAMAD RASIT ialah Pengarah Pusat Kajian Dalaman dan Keperempuanan, Fakulti Pengajian Islam, Universiti Kebangsaan Malaysia dan juga pensel ke-101 Semasa Wanita Islam Malaysia (PISWI) Jabatan Keperempuan Islam Malaysia.